

LiG

DELEGATION OF THE COMMISSION OF THE EUROPEAN COMMUNITIES

PRESS AND INFORMATION

BIOGRAPHICAL NOTE

RICCARDO PERISSICH, DEPUTY DIRECTOR GENERAL FOR INTERNAL MARKET AND INDUSTRIAL AFFAIRS, COMMISSION OF THE EUROPEAN COMMUNITIES

Riccardo Perissich was born in Milan, Italy, on January 24, 1942. He was graduated from the University of Rome in political science.

In 1962, he was assistant foreign editor of the Italian political weekly magazine "Il Punto". From 1962-64, Mr. Perissich worked for Itaconsult S.p.A. in Rome, a firm of consultants specializing in growth plans for developing countries. In 1966, he joined the Istituto Affari Internazionali (International Affairs Institute) in Rome as head of the European Communities Studies department and then became its deputy director.

He left the Istituto Affari Internazionali to join the Commission of the European Communities in July 1970 as executive assistant to Commissioner Altiero Spinelli. Between July 1976 and July 1986, Mr. Perissich was head of staff to various Italian EC commissioners. He joined the directorate general for internal market and industrial affairs as a director in July 1986 and has been its deputy director general since January 1988. In this capacity, he is responsible for many aspects of the planned unification of the European Community internal market by 1992.

The Commission is the 12-nation European Community's executive body.

Mr. Perissich over the years has written for many English and Italian periodicals and journals of international affairs.

Mr. Perissich lives in Brussels, Belgium.

April 1988

CURRICULUM VITAE

PERISSICH Riccardo

Lieu et date de naissance : Milan, Italie, le 24 Janvier 1942

Nationalité : Italienne

ACTIVITES PROFESSIONNELLES

- 1962 Rédacteur de politique étrangère à l'hebdomadaire "Il Punto" à Rome
- 1962 - 1964 Chez Italconsult S.P.A. à Rome, firme d'ingénieurs-conseils spécialisée en problèmes de développement
- 1966 - 1970 Responsable des études sur les Communautés européennes, et ensuite Vice-Directeur de l'Istituto Affari Internazionali à Rome
- 1970 - juillet 1976 Membre, et ensuite Chef de Cabinet de M. Altiero Spinelli, Membre de la Commission des Communautés européennes, plus particulièrement responsable de la politique industrielle et technologique
- juillet - décembre 1976 Chef de Cabinet de l'Ambassadeur Cesidio Guazzaroni, Membre de la Commission des Communautés européennes, plus particulièrement responsable de la politique industrielle et technologique, des affaires fiscales, et des institutions financières
- Janvier - août 1977 Conseiller Principal au Cabinet de M. Antonio Giolitti, Membre de la Commission des Communautés européennes, plus particulièrement responsable de la politique régionale et de la coordination des fonds et des autres instruments financiers à finalité structurelle
- Septembre 1977- mai 1981 Directeur de la Direction A "Direction pour les prévisions énergétiques" à la Direction Générale XVII "Energie", de la Commission des Communautés européennes
- Mai 1981 - décembre 1984 Chef de Cabinet de M. Antonio Giolitti, Membre de la Commission des Communautés européennes, plus particulièrement responsable de la politique régionale et de la coordination des fonds et des autres instruments financiers à finalité structurelle

Janvier 1985 - Chef de Cabinet de M. Carlo Ripa di Meana, Membre
juillet 1986 de la Commission des Communautés européennes, plus
particulièrement responsable des affaires
institutionnelles, de l'Europe des Citoyens, de la
politique d'information, de la culture et du
tourisme

Depuis Directeur, puis Directeur Général Adjoint, à la
juillet 1986 Direction Générale des Affaires Industrielles et du
Marché Intérieur, responsable de la coordination de
l'ensemble des activités liées à la mise en oeuvre
du Livre Blanc sur l'achèvement du Marché Intérieur

PUBLICATIONS

"Gli Eurocrati fra Realtà e Mitologia", édité par Il Mulino,
Bologna, 1969

"Europa America : materiali per un dibattito" (conjointement avec
Stefano Silvestri), édité par Il Mulino, Bologna, 1970

Divers articles en anglais et Italien dans des périodiques anglais
et Italiens et dans des revues d'affaires Internationales

Langues : Italien, anglais, français